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XXI. évfolyam, 9. szám 2007. szeptember

Az Allianz Hungária Biztosító Zrt. immár negyedik
alkalommal hirdette meg ügyfeleinek „Társ a házban”
címmel lakóközösség – építõ pályázatát. A résztvevõk négy
kategóriában – a Zöld, a Közös, a Játszó és a Gondoskodó
programban – nyújthatták be pályázataikat. Amint azt
Oborzilné Nagy Erna fiókigazgatótól és Tóth Piroska
marketing referenstõl megtudhattuk, ebben az évben, több
mint 300 pályamunka érkezett. Ez az érdeklõdés azt
bizonyítja, hogy a társasházak és lakásszövetkezetek
fontosnak tartják a kiírt pályázati témákat, s minden alkalmat
megragadnak közösségeik komfortérzésének javításához.

pályamunkája juttatta komoly anyagi és
erkölcsi elismeréshez. A végsõ értékelésen csak 22 pályázat
bizonyult sikeresnek, melyet jogászokból, kertépítõkbõl,
szociológusokból, építészmérnökökbõl és az Allianz Zrt.-t
képviselõ szakmai zsûribõl álló bizottságnak kellett
kiválasztani. Talán Önök is meglepõnek tartják, hogy a
kétfordulós pályázaton igen sokféle szempontnak kellett
megfelelni, ha ilyen komoly szakemberekbõl álló bizottságot
hozott létre a pályázat kiírója. Értékeléskor kiemelten
figyeltek arra, hogy a benyújtott pályázat valóban a közösség
érdekeit szolgálja, a környezet javítása minõségi javulást,
szépítést érjen el, a közösségi életet és kezdeményezéseket
épp úgy szolgálja, mint a technikai megvalósítást,
ötletességet.Az érvényes pályázatoknál komoly súllyal jelent
meg, a lakók által vállalt közös munka mennyisége a
tervezésben épp úgy, mint a kivitelezésben.

A lakók, lakástulajdonosok közös munkája példaértékû nem
csak településünkön, de a megyében is. Szekér József közös
képviselõtõl megtudtuk, hogy a Játszó programban
448.000forintot, a Zöld programban 655.000forintot nyert a
társasház.
Az „ünnepélyes átadásra” szerkesztõségünket is meghívták,
ahol meghitt hangulatban köszöntötték a lakók képviselõjü-
ket, Szekér Józsefet. Örömmel tapasztaltuk, hogy az igen sok
energiát, empátiát igénylõ feladatot a lakóközösség elismeri,
s megköszöni. Az Allianz Zrt. képviselõi gratuláltak a
társasház lakóinak, s további együttmûködésre biztatták õket.
A meghívott vendégekkel, segítõkkel, együtt gyönyörköd-
hettünk az udvart díszítõ kerti padokban, sütõhelyben épp
úgy, mint a nagyméretû legókban, a trambulinban és a
rendezett környezetben. Valljuk be õszintén, kertes, családi
házaknál sokkal jellemzõbb a fásítás, virágosítás, egyszóval
az udvar, a porta rendezése, mint a társasházakban élõknél. Itt
inkább egymásra mutogatnak, sõt sok esetben a szomszédtól,
a városvezetéstõl várják az emberek a problémák megoldását,
a környezetük szebbé tételét. Üdítõ színfolt tehát, ha
nagyszerû kezde-ményezéseket, s úgy tûnik összetartó
közösségeket is láthatunk településünkön. Kívánunk a
továbbiakban is hasonló sikeres együttmûködést és
összefogást a társasház valamennyi lakójának. Bízunk benne,
hogy pályázati sikerük másokat is arra biztat, érdemes
együttgondolkodni, összefogni szûken vett közösségeinkért.
Juhász Gyula szavaival: „Nem elég a jóra vágyni, de tenni,
tenni kell.”

Városunkban, a Kossuth tér 19. számú lakóközösséget
Szekér József

Takács Erika

Minden jó és érdekes rendezvényen nem lehetünk ott, de van amit kár kihagyni.Az idei Kastélykerti Esték
ilyen volt.
Egy kis tisztáson áll egy szabadtéri színpad, mely ezalatt a három nap alatt megtelt élettel, zenével,
tánccal, kultúrával. De hol is kezdõdött? Valamikor februárban, a programok összeállításával,
szervezésével. Gondolkodtunk, pályáztunk, hogy megteremtsük ennek a három napnak az anyagi
fedezetét. Sikerült. Minden szerzõdést megkötöttünk és vártuk az augusztust. Eljött.
Szórólapot hordtunk, plakátokat ragasztottunk ki, hogy lehetõleg mindenki értesüljön a rendezvényrõl.A
trombitaszótól hangos mûv. házban (mert ekkor zajlott az Országos Trombitástábor is) megkezdtük az
elõkészületeket. Padokat, asztalokat, sátrakat pakoltunk ki, színpad hátteret raktunk fel, és pakoltunk és
pakoltunk és pakoltunk, hogy csütörtökre minden készen legyen és gördülékenyen indulhasson a 8.
Kastélykerti Esték. Na, akkor mi is történt?
Ugrálóvár, sörsátor, kertmozi, biotermékek és kézmûves kirakodóvásár. De volt itt más jó dolog is!
Csütörtökön a folklóristáké volt a színpad. Kistérségünk népdalkórusai és néptánccsoportjai, valamint a
Shannon együttes ír-népzenei koncertje szórakoztatott bennünket.
Pénteken a finnek népi táncával ismerkedtünk, akik Valkeakoskiból jöttek hozzánk. Majd egy kicsit
átkalandoztunk egy másik földrész, a karibi térség egyik szigetére Jamaicára, a reggae õshazájába. Bár
nem egy igazi jamaicai reggae-i banda játszott, de a Nicetime együttes tagjai - itt jegyezném meg, hogy
dobosuk a balmazújvárosi Báthori Gábor! - a mûfajban járatos és tapasztalt zenészek, akiket élmény volt
hallgatni. És a kalandozások után „hazatérve” az EDDA fergeteges koncertjén lazultunk. Mi is élvezettel
hallgattuk Pataki Attilát, miután a szerzõdésben elõírtak szerint megkentük együttesének a 25 db
szendvicset és leszállítottuk a jó minõségû söröket.
Szombat, a város napja volt. Ünnepélyes, meghitt és felemelõ hangulatban adták át a városi kitüntetõ
címeket: a városért, a kultúráért, és a város díszpolgára címet. A színpad ezen a délután a gyermekekhez
szólt elõször a Padlás címû elõadással. Majd jött az olasz fúvószenekar és mazsorett csoport, akik
koncerteztek, karmesterük áriát énekelt és záróképként a Bekton Ifjúsági Fúvószenekarral közösen léptek
fel. Reméljük, hogy a két város közötti hosszabb távú kapcsolat alapjainak lerakásánál lehettünk szem- és
fültanúk.
Az R-GO zárta a koncertek sorát - természetesen ez sem ment simán, mert ugye fél liter jó minõségû házi
pálinka és a szerzõdésben elõírt szendvicsek és sörök nélkül nem kezdõdhet a koncert. De megoldottuk,
úgyhogy kicsi csúszással, de elindult a csikidam buli - a fesztivált pedig a tûzijáték zárta. De egy
fáradhatatlan kis csoport dacolva a késõi órával és a hideggel múltidézõ dallamokra ropta a táncot
Szilágyi Tibor retro diszkójában.
Ez lett volna minden? Nem!
A kis tisztástól néhány méterre is történtek dolgok. Ott volt például a múzeumkert, ahol Esztergályos
Cecíliával és Eszenyi Enikõvel folytatott egy-egy igazán érdekes beszélgetést Tarcsai Icu. Azért kis
hazánk nagy színésznõinek is vannak kívánságaik: egyikük nem szerette az alsó kameraállást, másikuk
azt kérte, hogy csak jobb profilból fotózzák, mert az az elõnyösebb oldala. Hát ez van. De ha már Eszenyi
Enikõrõl esett szó, feltétlenül meg kell említeni önálló estjét a színházteremben, a Gyönyörben nincs
középút címmel, melyben fõleg kortárs írónõk gondolatait jelenítette meg lelki és testi kapcsolatról egy
nõ szemével nézve a történetet. Érdekes volt.
Színház volt a javából! Molnár Ferenc Vörös Malomja egy emberrontó gépezetrõl. Egy igazán fergeteges
elõadás az ördög tragédiájáról. Akik nem látták sajnálhatják, mert igazi látványosság volt. Ami a
szívemhez talán a legközelebb állt a gobelin képek kiállítása. Mielõtt elkezdtük volna a szervezést, nem is
gondoltam, hogy ilyen sokan vannak, akik idõt, energiát nem kímélve varrják a szebbnél szebb képeket.
Köszönettel tartozunk mindazoknak, akik rendelkezésünkre bocsátották „kincseiket” és annak a sok-sok
embernek, akik eljöttek és megcsodálták a munkákat.
Persze volt sport is, hiszen a Sziki-tavon szinte minden beállót elfoglaltak a gyakorlott és a leendõ
sporthorgászok. És ha nyár, akkor strand, ha pedig strand, akkor strandfoci. Rúgták a fiúk a port
(homokot) és néha a labdát is és igazi meccshangulatban vetélkedtek az I. Kastélykert kupáért és a karton
sörért.
Hát vége lett. Elmúlt. És mi pakoltunk, pakoltuk, pakoltunk mindent vissza.
Azért remélem a jövõ nyáron is találkozunk!
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Egyre nehezebb az embereknek kifizetni a lakásfenntartással járó
rezsiköltséget. Egyre nehezebb a mindennapok biztonságát megteremteni a
családoknak. Egyre nehezebb azt az elégedettségi szintet elérni, mely
megadja a boldogságot mind lelkileg, mind fizikailag a család aprajának-
nagyjának. Szóval feszültebbek, ingerlékenyebbek vagyunk, élesebben
reagálunk a társadalmi igazságtalanságokra. Nem nézzük jó szemmel, ha a
szomszédunk jobban boldogul, vagy a gyereke jobb iskolába jár, ne adj
Isten rosszabb képességei ellenére sikeresebb az életben. Mikor, kinek van
igaza, ez is kérdéses, hisz eltûntek a viszonyítási pontok. Eltûntek azok az
általánosan elfogadott normák, melyek egy közösséget mindig is
összetartottak. Eltûnt az adott szó becsülete! Eltûnt a munka becsülete.
Egyre gyakrabban hallhatjuk magunk körül, munkával nem lehet pénzt
keresni! Nem hiszünk lassan még a szûken vett családtagjainknak sem,
nem hogy a minket képviselõ politikusoknak, vezetõknek. Keressük
visszamenõleg a „bûnösöket”, holott sok mindenhez nem értünk. Higgyék
el, így vagyok ezzel én is. S kérdezhetik, ugyan kit érdekel ez? Nos, a
vízügy kapcsán jutottak ezek a gondolatok, érzések eszembe.

Biztonságos- e a szolgáltatott ivóvíz minõsége? Nem manipulálják –e a
vizsgálati eredményeket? – kérdezte Posta József immár nem csak
lapunktól, de a debreceni sajtótól is. Dr. Kovács László a Hajdú –Bihari
Önkormányzatok Vízmû Zrt. vezérigazgatójának levelébõl ragadok ki
néhány gondolatot, mely úgy gondolom, mindnyájunkra tartozik. „A
kútvizek tisztítása során légoxidációs eljárást alkalmazva történik a csekély
vas és mangán eltávolítása, s egyidejûleg végbe megy az ammónium
tartalom csökkenése is. A hálózatra menõ víz fertõtlenítésére – a megyében
egyedüliként- klór-dioxidot használunk, ami költséges technológia ugyan,
de így nem képzõdnek káros és kellemetlen melléktermékek. A településen
a vízfogyasztás volumenével arányosan a vonatkozó kormányrendelet
szerint az ÁNTSZ által kijelölt 9 darab fogyasztási ponton végezzük az
elõírt vizsgálatokat. A hálózatra menõ víz minõsége mind kémiailag, mind
bakteriológiailag kifogástalan. A balmazújvárosi ivóvizet a Zrt. akkreditált
laboratóriuma, és az ÁNTSZ hatósági laboratóriuma rendszeresen
ellenõrzi, s mérgezésre soha egyetlen adat sem utalt. Az ivóvízben nem
oldódhat ki azbeszt, hisz a víznek nincs agresszív szén-dioxid tartalma.
Talajmérgek és bacilusok alatt értelmezhetõ anyagok egyáltalán nem
mutathatók ki az ivóvízbõl. Alaptalan megjegyzés, hogy a talaj-közeli
kutak (általában 30-40 m) vízminõsége jobb a több száz méteres
mélységben lévõ mélyfúrású kutakénál, ahol a magas vastartalom eleve
jellemzõ, ezért a bakteriális fertõzöttség miatt ivásra nem is használják,
csak locsolásra. A vízdíjjal kapcsolatban a Vízmû Zrt. –nél egységes vízdíj
van, egyedüli kivétel Balmazújváros, ahol az önkormányzati rendeletben
20,1 Ft-tal alacsonyabban állapították meg a vízdíjat, mely láthatóan 2007.
évben veszteséget okoz. Magyarországon ez a díj a középmezõnybe
tartozik, még akkor is, ha havonta fogyasztóhelyenként (+250Ft+áfa)
állandó költségek is beszedésre kerülnek.”
Kérdezhetik, ennyi csak a válasz? A levélírónk a Zrt.- tõl megkapta a
részletes (7 oldalas) választ, nekünk azt hiszem az a legfontosabb, jó
minõségû vizet iszunk, s még ki is tudjuk fizetni.Azt, hogy jobb lenne-e, ha
a város üzemeltetné, nem tudom. Jól tették-e elõzõ városvezetõink, hogy az
ivóvízrendszerünk – tulajdonjogát bevitték a közösbe, azt sem tudom.
Gondolataink, érzéseink, félinformációink ezzel kapcsolatban
mindnyájunknak vannak, de a legfontosabb azt éreznünk, hogy a vízügy is
közügy. Figyeljünk együtt az értékeinkre!

A vízügy
kapcsán, ami közügy!Avíz, amely még a mienk!

Takács Erika
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Balmazújváros Város Önkormányzata tájékoztatja a szülõket, hogy az ingyenes*
tankönyvellátásra nem jogosult, településünkrõl eljáró

középiskola nappali tagozatos tanulói,
felsõfokú oktatási intézmények(fõiskola, egyetem) nappali tagozatos hallgatói

részére – jogosultsági feltételek fennállása esetén – 3.000,- Ft tankönyvtámogatást nyújt.
A támogatást 2007. november 30-ig a Polgármesteri Hivatal Szociális Csoportjánál (földszint 4.
és 7. számú irodában) lehet igényelni, melyhez csatolandó az iskolalátogatási igazolás!
A helyben tanulók az oktatási intézményeken keresztül - a tankönyv árából történõ jóváírással -
kapják meg a támogatást.
*Ingyenes tankönyvellátásra jogosult az a tanuló, aki

három- vagy többgyermekes családban él,
nagykorú és saját jogán családi pótlékra jogosult,
rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesül.

Az ingyenes tankönyvellátására való jogosultságot annál az oktatási intézménynél kell
érvényesíteni, ahol a tanulói jogviszony fennáll.
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tartósan beteg,
sajátos nevelési igényû,

Dr. Tiba István - polgármester

TANKÖNYVTÁMOGATÁS

Korábban is az érintettek tudomására hozták már különbözõ fórumokon,
hogy alkotmánybírósági határozat alapján azoknak a személyeknek, akiket
több éven át orosz fogságban kényszermunkára fogtak havi járandóságot
kaphatnak. Ez a járandóság havonta húszezer forint minimum. Elég
jelentõs összegrõl van tehát szó. Kár lenne veszni hagyni.
Azok tehát akiket 1944. október elseje után elhurcoltak és raboskodásuk
meghaladta a három évet élhetnek a lehetõséggel. Éljenek is, akiket érint,
hiszen lassan kihal az a korosztály.
Mint tudjuk Balmazújvárosból több száz embert vittek el az oroszok, sokan
oda is pusztultak.
Akik még élnek és három évet meghaladó raboskodás után tértek haza,
s eddig nem éltek a lehetõséggel következõ a feladatuk: Ki kell tölteniük
egy igénylõlapot, amihez eredetiben csatolni kell a Kárpótlási Hivatal
1993. évi személyi határozatát és ezt el kell juttatni a Nyugdíjfolyósító
Igazgatósághoz.Az Igazgatóság címe: 1820 Budapest, Váci út 93.
Sajnos egyre többen elhaltak már az érintettek közül, így személyesen nem
élhetnek a lehetõséggel.
Ilyen esetben az igényjogosult túlélõ elsõ házastársa igényt nyújthat be a
járadék harminc százalékára. A kitöltött igénylõlaphoz csatolni kell a
házassági és halotti anyakönyvi kivonat eredetijét.
Igénylõlaphoz és a kitöltéssel kapcsolatos útmutatóhoz a Volt Hadifoglyok
Bajtársi Szövetsége központjában lehet hozzájutni. Cím: 1087 Budapest,
Kerepesi út 29/B. VII. épület „A” bejárat. Telefon: 061/219-0281.

Burai István

• A Központi és Petõfi Sándor Kistérségi Általános Iskola és Kollégium intézményvezetõjének
egy évre.

• AKalmár Zoltán és Bocskai István Egyesített Általános Iskola vezetõjének
egy évre.

• Balmazújváros Város Önkormányzata csatlakozott az és
a Mobilitási Hét rendezvénysorozathoz a csatlakozási karta aláírásával.

• Megszavazta a testület a , különös tekintettel a
település keleti részén tervezett Debreceni u . – Sósvíztározó – Vasútvonal által határolt
tömbök távlati utcanyitásai miatt. Az Újvilág u. és a Debreceni u. tervezett utcanyitásait
úgy szeretnék megvalósítani, hogy a területek két irányból is megközelíthetõek legyenek.

• A „ ” elnevezésû beruházás közbeszerzési eljárásának
lebonyolítására a dr. Benczõ - Ügyvédi Iroda lett megbízva.

• Az önkormányzati útépítéssel, mûszaki tervezéssel kapcsolatos feladatokhoz saját forrás
átcsoportosításával az alábbi határozatot hozta a Képviselõ –testület:

1. , két pályázat kivitelezése, tervezése és
a közbeszerzés lebonyolítása: 11.400.000 Ft

2. a Kossuth tér – Bocskai u
– Árpád u. csomópontoknál: 2.987.000 Ft

3. a Bartók Béla és a Ságvári utcákra
vonatkozóan: 1.962.000 Ft

4. : 400.000 Ft
5. Veres Péter utcai : 1.280.000 Ft
6. A felújítására és korszerûsítésére pályázatot nyújt be, saját

forrás: 5.043.321 Ft
• - Szanyi Katalin igazságügyi

könyvszakértõ és Dr. Biharyné dr. Móritz Irén ügyvéd ,

, Balmazújváros volt polgármestere .
• APolgármesteri Hivatal és a Jegyzõ :

Okmányiroda kivételével kedden megváltozott: 7.30 – 18.00 óráig.
Az Okmányiroda ügyfélfogadási rendje:

hétfõ : 8.00 – 12.00 és 12.30 – 15.30

szerda: 8.00 - 12.00 és 12.30 – 15.30
csütörtök: nincs ügyfélfogadás
péntek: 8.00 -11.30

• Kovászna Város meghívását elfogadta a Képviselõ–testület. 4 fõs delegációval képviselték
önkormányzatunkat, erõsítették az összetartozás érzését az újvárosi és erdélyi emberek között.

Bereczkiné SzabóAnikót nevezték ki
Kenéz Ferencnét

nevezték ki
Európai Autómentes Naphoz

Helyi Építési Szabályzat felülvizsgálatát

Mûfüves sportpálya kialakítása

Gyûjtõutak felújítása és rekonstrukciója

Gyalogátkelõhelyek és csomóponti világítás létesítése

Lakó - utak útépítési és pályáztatási tervei

Hatósági díjak
autóbusz megállóhely

Nap u. útburkolat

Balmazújváros Város Önkormányzat Képviselõ –testülete

eljárást kezdeményez Gál István ellen
ügyfélfogadási rendje szeptember 1 – tõl

kedd: 8.00 - 12.00 és 12.30 – 18.00

2004 – 2006. évi szennyvízberuházás-
sal kapcsolatos pénzügyi, -gazdasági,- törvényességi, -és célszerûségi szakvéleménye alap-
ján, -

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

KÖZÉRDEKÛ EMLÉKEZTETÕ

Értesítjük a Tisztelt Lakosságot, hogy városunkban a tüdõszûrésre 2007. október 1–tõl október
27 – ig terjedõ idõpontban kerül sor.
Személyre szóló értesítõlapok kiküldése anyagi okok miatt nem történik. A szûrésen való
részvétel háziorvosi körzetenkénti beosztás szerint szervezõdik. A beosztást a kihelyezett
plakátok, valamint az orvosi rendelõben elhelyezett tájékoztató hirdetmények tartalmazzák.
Dr. Gonda Zsuzsanna - 2007. október 1-2. Dr. Papp Imre - 2007. október 3-4.
Dr. Dicházy Tünde - 2007. október 5-8-9. Dr. Fekete Imre - 2007. október 10-12.
Dr. Kovács Tibor - 2007. október 15-17. Dr. Mazurka Balázs - 2007. október 18-20.
Dr. Szikora Miklós - 2007. október 24-26. Atüdõszûrés 40 év fölött ajánlott!

TÜDOSZURÉS!

A Helyi Vidékfejlesztési Irodák országos hálózatát az Új Magyarország Vidékfejlesztési
Program vidékfejlesztési forrásainak minél hatékonyabb felhasználásának elõsegítésére hívta
életre a Földmûvelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium. Magyarország minden egyes vidéki
kistérségében megtalálhatják a HVI-ket a településükért és kistérségükért felelõsséget érzõ, a
vidék fejlesztése iránt elhivatott önkormányzatok, civil szervezetek és vállalkozók, valamint az
Európai Mezõgazdasági és VidékfejlesztésiAlap forrásaira pályázni kívánó szervezetek.

Elérhetõségek: HVI Irodavezetõ
4060 Balmazújváros Kossuth tér 4-5; Önkormányzat Hivatala I.emelet B. épület 5.szoba
e-mail: balmazujvarosi@hvi.hu telefon: 52/580-102; fax: 52/ 370-035
Nyitva tartás: Hétfõ: 8-12; 13-16 óra; Szerda: 8-12; 13-16 óra; Péntek: 9-12 óra

Dobi Sándor

Helyi Vidékfejlesztési Iroda
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Sajnos sok embert érint a címben szereplõ téma, hiszen egyre többen
kerülnek be a „munkanélküliek táborába”. Felháborítónak találom a mai
munkaerõ-piaci helyzetet, miszerint az iskolából a nagybetûs ÉLET-be
kikerültek - tele ambícióval, tervekkel és erõvel- szeretnének
bizonyítani, de kinek, ha mindenhol zárt ajtókra és süket fülekre
találnak?!
Ecsedi László, a Hajdú- Bihar Megyei Munkaügyi Központ
Balmazújvárosi Kirendeltségének vezetõje beszélgetésünk során
elmondta, hogy a pályakezdõ munkanélküliek száma a tavalyi évhez
viszonyítva 14%-kal nõtt Újvároson. Megfigyelhetõ, hogy elsõsorban a
17-20 éves, illetve a 21-25 éves korosztályon belül kiemelkedõen magas
az álláskeresõk száma. Ezen belül a szakképzetlenek (a 8 általánost
végzettek és az érettségivel rendelkezõk tartoznak ide) és a szakmunkás
végzettséggel rendelkezõk a leginkább veszélyeztetettek.
A pályakezdõket a Munkaügyi Központ a következõképpen tudja
segíteni:
1. Humánszolgáltatásokkal: ide tartoznak a különféle tanácsadá-
sok.(Például: munkatanácsadás, pályatanácsadás, álláskeresési
tanácsadás.)
2. Képzésekkel: évente 50-60 képzési forma közül választhatnak a
munkanélküliek. Természetesen ezekbe nem csak a pályakezdõk
kapcsolódhatnak be, bár az igaz, hogy a tanulni vágyók körét 40%-ban
õk teszi ki.
3. Bértámogatással: ezzel az elhelyezkedést segítik, miszerint a
bértámogatás mellett a járulékok 50%-át a Munkaügyi Központ téríti,
illetve, ha a munkahely nem újvárosi, az utazási költségeket is állhatják 1
évig.
Ecsedi László tanácsa, javaslata a fiataloknak a következõ: mivel
Balmazújváros nem tudja felszívni a rendszerben megjelenõ
pályakezdõket, ezért túl kell lépni a település, olykor még a megye
határain is. A szakképesítéssel rendelkezõk számára pedig most már
szabad a munkaerõ-áramlás sok országba, például: Angliába,
Németországba, Olaszországba. A kirendeltség munkatársai
információval látják el a külföldön dolgozni akaró ügyfeleket, viszont
ezekben az esetekben komoly feltétel a nyelvismeret!
Mindezeken túl a pályakezdõket és minden munkanélkülit arra biztat a
kirendeltség vezetõje, hogy vegyék igénybe a szolgáltatásaikat, még
akkor is, ha tudják, mindenkin nem lehet segíteni.

A pályakezdõk elhelyezkedésének nehézségei

2007. szeptember 4-én került megrendezésre a Balmazújvárosi
Rendõrkapitányság szervezésében már-már hagyományként, évente egy
alkalommal, a fenti fantázianevet viselõ rendezvényük.
A helyszínt a Veres Péter Mûvelõdési Központ biztosította, ahol 36 fõ
figyelte érdeklõdõen a kapitányság munkatársait. Tájékoztatást kaptak a
gyalogos, és kerékpáros közlekedés szabályairól, a biztonsági öv
használatának fontosságáról.
Vetítésre is sor került, ahol a helyi sajátosságokhoz igazodóan, a
kerékpáros közlekedést mutatták be, a központ területén. A vetített
anyagban kitértek a meglévõ kerékpárutak használatának fontosságára,
a GYALOGÁTKELÕHELYEN KERÉKPÁRON FELÜLVE
TÖRTÉNÕ közlekedés szabálytalanságára, és veszélyeire, a
gyalogjárdán történõ kerékpározás szabálysértési következményeire is.
A közlekedési tanácsok mellett, néhány fondorlatos bûncselekményi
módszerekre hívták fel a résztvevõk, fõként az idõs, egyedül élõk
figyelmét. Nagyon fontos, hogy ne hagyják magukat félrevezetni, amely
által könnyen bûncselekmények áldozatává válhatnak.
A tájékoztatás meghallgatását követõen, az elhangzottakból KRESZ-
Totó kitöltésére került sor, amelyen igen-igen szép eredményt sikerült
elérni.
Két fõ hibátlanul töltötte ki a Totó-t, 18 fõ pedig egy, illetve két
hibaponttal.
15 fõ vehette át a Hajdú-Bihar megyei Rendõrfõkapitányság Megyei
Balesetmegelõzési Bizottsága által felajánlott ajándékcsomagot:

balmazújvárosi lakosok.

Holczer Istvánné, Csörgõ Imre, Csobán Istvánné, Mihalik Lászlóné,
Puzsár Józsefné, Éder Györgyné, Tóth Lászlóné, Tóth Imréné, Katona
Józsefné, Lovász Margit, Kun Sándorné, Pénzes Andrásné, Joó
Györgyné, Tóth Jánosné, Kiss Imréné

„NEMCSAK A HÚSZÉVESEKÉ A VILÁG”

„Égetõ” probléma
A Thermic Energy Invest Kft. (továbbiakban, mint TEI) egy 150.000 tonna/év kapacitású
hulladékégetõt készül létesíteni Hajdúböszörmény közigazgatási területén, városunktól
mintegy 11 km-re, mely jelentõs környezeti és egészségügyi kockázattal fenyeget. A
hajdúböszörményi Zöld Kör és partnerszervezetei (Balmazújvárosi Környezetvédelmi
Csoport, Válaszúton Alapítvány) az egy hónapig tartó hulladékégetõ ellenes akciója során
mintegy 6500 aláírást gyûjtött össze. 2007. március 21-én Balmazújváros Város
Önkormányzatának Képviselõ-testülete határozatban tiltakozott a Hajdúböszörményben
tervezett beruházás megvalósítása ellen.
Környezetvédõkként kötelességünknek érezzük, hogy aggályainkat és alternatív
javaslatainkat megosszuk Önökkel.

Az anyag nem vész el, csak átalakul

„Hulladékból energia”, avagy egyszerû energiapazarlás

Foglalkoztatás

Füstgáztisztító berendezés

Létezik alternatíva

- Az égetéssel a hulladékot nem tüntetik el, hanem csak
átalakítják gáznemû anyagokká, füstté, hamuvá és salakká (ez utóbbi lehet az égetendõ
mennyiség akár 30-50%-a is). Természetesen a veszélyes hulladéknak minõsülõ salakot a
továbbiakban ártalmatlanítani kell, amely - igen költséges eljárásokról lévén szó - jelentõs anyagi
terhet ró a lakosságra.

-Az égetõmûveket létesítõk gyakran
arra hivatkoznak, hogy hulladékból „termikus hasznosítással” energiát állítanak elõ, tehát „zöld”
létesítményeknek tekinthetõk. Napjainkban többször elõfordul, hogy az égetõk több energiát
fogyasztanak, mint amennyit termelnek. Hogyan lehetséges ez? A hulladékégetéssel azt a
rengeteg energiát, amit a termék elõállításához hulladékká válása elõtt felhasználtak
(bányászat, szállítás, feldolgozás, stb.) az égetéssel elveszítjük, az újrahasznosítás során azonban
megtakarítjuk. Ez utóbbi esetben elég csak a feldolgozáshoz szükséges energiaveszteséggel
számolnunk. Minden termék, amibõl hulladék lesz, több energiát jelent, mint az a hõ, amelyet az
elégetésével visszanyerünk. A hulladék hasznosításával átlagosan 5-ször annyi energiát
spórolhatunk, mint amennyit az égetéssel nyerünk.

- Az égetõket inkább tekinthetjük tõkeigényes, mintsem munkaerõ-igényes
technológiáknak. Sokszor több tízmilliárd forint (a böszörményi égetõ, mintegy 30 milliárd Ft-
ba kerül) befektetéssel csak néhány tucat új munkahely létesül, zömében jól képzett mérnökök
számára, akik más területen is könnyen elhelyezkedhetnek. Egy amerikai elemzés szerint
ugyanennyi pénz újrahasználati vagy újrahasznosítási rendszerekbe történõ befektetésével
körülbelül tízszer több munkahely létesülhetne.

- Balmazújváros ugyan kívül esik az elõzetes hatástanulmányban
szereplõ 7,5 km-es vizsgálati zónán, azonban számos balmazújvárosi gazdálkodó földterülete az
említett területen (7,5 km-es zónában) található. Meg kell jegyeznünk, hogy Balmazújvároson a
szél az év legjelentõsebb hányadában észak-északkelet felõl, pontosan az épülõ égetõ irányából
fúj. A hulladékégetõben az égetés hatásfoka sajnos nem száz százalékos, ezért a kéményfüstben
több száz olyan veszélyes gáz keletkezik, melyekrõl szinte semmit nem tudunk. Az ismertekbõl
mindössze hetet vizsgálnak folyamatosan.A hulladékba gyakran bekerül olyan veszélyes anyag,
mely égetése során nem semmisül meg, csak egy másik veszélyes formává alakul át. (Pl. a
kloridok égetése során sósav, klórozott szénhidrogének, dioxin stb. keletkeznek.) Ha pedig a
füstgáztisztítókról beszélünk, tudnunk kell azt is, hogy még a legbiztonságosabb berendezés sem
képes az apró, 2,5 mikrométer alatti részecskék (szálló por jelentõs része) megszûrésére, melyek
felületén rengeteg toxikus vegyület (rákkeltõ policiklikus vegyületek 95 %-a a szálló porhoz
tapad) kötõdhet meg.

- Németországban a betétdíjas rendszer bevezetését követõen teljes
mértékben eltûntek az eldobált sörösdobozok, pillepalackok az utak mellõl, közterületekrõl (és a
kukákból). Számos országban vagy városban a nejlon bevásárlószatyrok teljes betiltása után már
nem lehet látni a tavaszi égbolton ezerszámra repdesõ zacskókat. Létezik tehát „gyökérkezelés” a
hulladékproblémák orvoslására. A megoldás kulcsa a mindenkori kormányzat kezében van, -
hathatós jogszabályok megalkotásával -, amelyek elsõsorban a hulladék keletkezését hivatottak
megakadályozni.
Bármilyen rendeletet alkotunk tudjuk hogy, az ember tevékenysége, élete során óhatatlanul
keletkezik hulladék. Ezen hulladékok jó része hasznosítható, az ezeket fogadó „újrahasznosító”
háttéripar és az abból készült termékek felvevõpiaca is létezik, sõt egyre növekvõ kereslet
jellemzi a másodnyersanyagok (hulladékok) piacát. Az ipar azonban a jó minõségû, homogén
típus szerint válogatott anyagot tudja a legjobban feldolgozni, ezért terjedtek el a szelektív
gyûjtési módok, majd az utóválogatást végzõ válogatóüzemek. A gyûjtõszigeteken történõ
begyûjtés az egyik formája a szelektív gyûjtésnek. Ma már azonban Nyugat-Európában és
Magyarország több pontján is házhoz megy a szelektív gyûjtés. Egységes edényzetben vagy
zsákban, a háztartásokból gyûjtik be a hasznosítható anyagokat, (mûanyag, papír, fém, üveg)
majd az így begyûjtöttet válogatják tovább a válogatóüzemekben. Saját példánkból tudjuk, hogy
ha otthon külön rakjuk a hasznosítható újságpapírt, flakonokat, üveget akkor „eltûnik” a
keletkezõ hulladék közel fele. Ha a szintén nagy mennyiségben keletkezõ szerves hulladékot is
külön gyûjtjük és komposztáljuk, akkor szinte alig marad valami a kukában. Ha nincs lehetõség
házi komposztálásra, akkor azt is be lehet gyûjteni külön és központi komposztálótelepen
kezelni. A kezelõ infrastruktúra a térségben adott, már csak az elkülönített begyûjtést kellene
továbbfejleszteni a lakossági szemléletformáló kampányokkal párhuzamosan. Persze ehhez is
pénz kell, azonban ez (százmillió forintokról beszélünk) nagyságrendekkel kisebb, mint egy
kommunális hulladékégetõ bekerülési költségei. A több tízmilliárdos égetõk mûködéséhez,
pedig két dolog kell igazán: hulladék és pénz. Pénz, amit végül nekünk, „háztartásoknak” kell
megfizetni. Néhány éve még az egész város hulladékát egy szigeteletlen területre hordtuk, illetve
hordta a közszolgáltató (jobb híján). Ma korszerûnek mondható mûszaki védelemmel ellátott
lerakója van a térségnek, és elindult a szelektív hulladékgyûjtés is, a kihelyezett szigeteken
keresztül. Egyes elképzelések szerint pár év múlva már égetnék a szemetünket. Mi lenne, ha a
mostani ponton megállnánk kicsit gondolkodni, a meglévõ rendszert próbálnánk fejleszteni és
így egy élhetõbb, tisztább térség kialakításán fáradoznánk.
Milyen fejlesztési alternatívái vannak tehát a térségnek? Néhány példa: városhoz közeli
hulladékudvar létesítése, ahol bizonyos hulladékfajták a lakosság részére ingyenesen
elhelyezhetõk, meglévõ hulladékbegyûjtés korszerûsítése házhoz menõ gyûjtõjáratokkal
(hasznosítható anyagok és szerves anyagok külön), házi komposztálás népszerûsítése, segítése,
biogáz üzem létesítése szerves hulladékok és szennyvíziszap kezelésére, építési törmelék
hasznosító létesítése stb… Van tehát hova fejlõdni a jelenlegi rendszerbõl. De addig is
„Mondjunk NEM-et a hulladékégetésre!”

Szuhi Attila - Válaszúton Alapítvány, Hodör István - Balmazújvárosi Környezetvédelmi Csoport

Székely Andrea
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Becsengettek : Oktatási helyzetkép Balmazújvárosban

Fótos Imréné

SZEREZZEN ÚJ SZAKMÁT ÕSZRE
Balmazújvároson OKJ-s személy- és vagyon-
õrképzõ tanfolyamot indít az akkreditált S.A.S.
Akadémia Kft. most utoljára valamennyi
tevékenységi körre!

Tanfolyam díja: 33E + 16E vizsgadíj.

- oktatás hétvégenként
- fegyverismereti vizsga lehetõség
- részletfizetési kedvezmény

Hölgyek és nyugdíjasok, 10 osztályt végzett vagy
érettségizett fiatalok jelentkezését is várjuk!

Engedélyszám:13-0703-04
Telefon: 06 30 526 4501

Bolyai vagy Bólyai?

Király István

Városunkban az Újtelep fõutcáját a 19. században élt
legkiválóbb magyar tudósról, Bolyai Jánosról
nevezték el. A Bolyai család õsi fészke Erdélyben, a
Medgyeshez közeli Bolya volt. Innen eredeztethetõ
a vezetéknevük. A tudós és a szintén kiváló
matematikus apjának, Farkasnak a vezetékneve nem
Bólyai, hanem Bolyai. Tehát az utca neve is Bolyai
János utca. Írjuk végre helyesen!

A híradásokból arról értesülhetünk nap mint nap, hogy
az oktatásra fordítható normatív támogatás összege
drasztikusan csökken, több ezer pedagógus marad
katedra nélkül. Iskolákat szüntetnek meg, vonnak össze.
A közoktatást is elérte a reform a szeptemberi
becsengetéssel. Sok tanár és diák ekkor szembesül
elõször az idõközben bekövetkezett változásokkal.
A tanévnyitókon az oktatási miniszter beszélt,
miért van szükség a reformokra: azért, hogy a képzés
kompatibilis legyen az európai oktatással és igazodjon a
világ trendjeihez. Célja továbbá a gyermekek
képzésének megerõsítése, az esélyegyenlõség
megteremtése a minõségi oktatás keretében. Az elmúlt
tanév végén városunk intézményrendszere is felül-
vizsgálatra került, azt követõen pedig átszervezésre.
Balmazújváros oktatási helyzetérõl kérdeztem Szabó
Lászlónét a Polgármesteri Hivatal oktatási és
egészségügyi fõtanácsosát.

- A reformok a közoktatásban mindig a költség-
hatékonyság, a minõség és az esélyegyenlõség jegyében
zajlanak.Abból indul ki, hogy kevés a gyerek, sok a nem
teljes kihasználtsággal mûködõ intézmény és sok a
pedagógus is. Nyilván ezen változtatni kell. A reform
részeként feltétlenül meg kell említenem a kompetencia
alapú nevelés, oktatás bevezetését, valamint a
szakképzési rendszer teljes átalakítását, mely a
szakképzési társulások létrehozását szorgalmazza
/TISZK/. A városunkban mûködõ Veres Péter
Gimnázium, Szakközépiskola és Szakképzõ Iskola már
az elsõ körben csatlakozott a megalakult TISZK-hez.
Része továbbá a reformfolyamatnak a pedagógus
teljesítményértékelési rendszer bevezetése is.
A költségvetési keret mindig kevés, és az optimális
helyzet megteremtése behatárolt. Balmazújvároson is a
költség hatékony mûködés jegyében került sor az
átszervezésekre a 2007/2008-as tanévtõl, s hogy javult-e
ezáltal az oktatás helyzete? - véleményem szerint igen.
Kevesebb intézmény van, így több pénz jut mind-
egyikre. A szakos ellátottságot is így lehet teljességgel
biztosítani. Nyílvánvalóan hátrányai is vannak pl.
lépszám leépítés vagy az áttanítások révén a
társintézményben is el kell látni az oktató-nevelõ
munkát, esetleg még utazni is kell.

- A csökkenés a mi intézményeinkben is folyamatosan
jelen van, igaz, hogy 8 osztályt tudtunk indítani, de a
kilépõ gyermekek száma még mindig több, mint a
belépõké. A középiskola létszáma stabilnak mondható a
tankötelezettség kiterjesztése következtében. Az
Óvodákban 601 fõ, a Nyitnikék Óvodában 102 fõ a
Bölcsõdében pedig 29 fõ kezdte meg a nevelési- oktatási
évet. Ez az iskolákban az alábbiak szerint alakult:
Bocskai István és Kalmár Zoltán Egyesített Általános
Iskola: 1033 fõ
Központi Általános Iskola /mely a kistérségi többcélú
társulás fenntartásában Hortobágy település iskolájával
összevonva mûködik/ kistérségi intézményként: 713 fõ
Középiskola: 702 fõ.Ajövõt tekintve - a népességadatok
alapján, a születésszámokat látva - azt mondhatom, hogy
nem drasztikusan, de további csökkenés várható az
indítható osztályok száma és a tanulói létszám
tekintetében.

- Itt szeretném megjegyezni, hogy nem a szerkezet
átalakítás következményeként, hanem a 2007

szeptember elsejétõl életbe lépett óraszám növekedés
/22 óra/miatt került sor létszámleépítésre, de a
nyugdíjazásokkal városunkban ez kezelhetõ volt. A
nyugdíjba vonulók álláshelyei szûntek meg /10 fõ/ A
2008/2009-es tanévtõl - az elõrejelzése szerint az
óraszámok további növekedése várható /24 órára/.
Ez jelenthet további pedagógus elbocsátásokat, de erre
még jogszabályi megerõsítés nincs.

- 14 éves korban nincs vége a tankötelezettségnek 16
éves korig tanköteles a gyermek. Az 1998-as tanévtõl
iskolát kezdõk részére pedig már 18 év a tanköte-
lezettség. Valamilyen képzésben mindenki részt vesz.
Azt kell elérni egy adott településen, hogy az adott
lehetõségen belül biztosítsa a gyermekek helyben való
tanulását. Természetesen mindig vannak olyan speciális
igények, amelyek helyben nem megvalósíthatók, így õk
azt az iskolát választják, ahol ezeket teljesíteni tudják,
ezért a közeli városokban folytatják tanulmányaikat.
A 8. osztályt végzettek vonatkozásában iskolánként a
helyi ill. az eljáró továbbtanulók aránya az alábbiak
szerint alakult:
Bocskai István Általános Iskola:

helyben tanul tovább:58%, eljár: 42 %
Kalmár Zoltán Általános Iskola:

helyben tanul tovább: 39 %, eljár: 61 %
Központi Általános Iskola:

Helyben tanul tovább: 57 %, eljár: 43 %.

- Az óvodásokat nevelõ óvodapedagógusok
rendelkeznek felsõfokú végzettséggel, szakkép-
zettséggel, a feladatellátás megfelelõen biztosított.
Ugyanez elmondható a tárgyi feltételekrõl, költség-
vetésrõl stb. természetesen hozzátéve, hogy mindez igen
szûkös.Az általános iskolákban kevés az informatika, az
ének, az idegen nyelv szakosok száma, de óraadókkal,
áttanításokkal jelenleg mindenütt biztosított a szakos
ellátottság. Középiskola: A szakos ellátottság ebben az
intézménytípusban is megoldott, a költségvetési
kondíciókat nagyban segíti a szakképzési hozzájárulás,
valamint az eredményes pályázatok. A költségvetési
kondíciókat tekintve a rendelkezésre álló pénz mindig
kevés, bár igyekszünk minden plusz normatívát lekérni,
amit lehet. A legnagyobb problémát mindig a dologi
kiadások fedezete jelenti, igen szûkösek. Az iskolák is
egyre több pályázatot írnak, hogy ezáltal is
/természetesen amennyiben nyernek/ javíthassák
mûködési feltételeiket. Ezekbõl a pénzekbõl kisebb
fejlesztések, apróbb felújítások megoldhatók.
Az látszik, hogy az óvodák jobban karbantartottak, az
iskolák jobban lelakottak. Teljes körû felújításuk tervbe
van véve. Ettõl függetlenül folyamatosan történtek
kisebb-nagyobb karbantartások, felújítások /tetõcsere,
nyílászáró csere, burkolatcsere stb. /bár azt is meg kell
jegyeznem, hogy ezek csak akkor, ha már nagyon
szükségesek voltak. A tárgyi feltételeket elemezve
elmondható, hogy minden intézmény rendelkezik
internet bekötéssel,informatikai eszközökkel, a tanulók
kényelmét szolgáló bútorokkal. A berendezések cseréje
folyamatosan történik és a korszerû taneszközök,
tanszerek beszerzése is. Az intézmények igyekeznek az
udvaraikat is úgy kialakítani, hogy az a legoptimá-
lisabban szolgálja a tanulók szabadidejének kultúrált,
hasznos és egészséges eltöltését. Úgy gondolom, hogy e
tekintetben sincs szégyenkezni valónk a környezõ
települések viszonylatában.

- Szeptember elsejétõl indult a teljesítmény mutatók
alapján történõ finanszírozás, amely évfolyam-
csoportonkénti teljesítménymutató, a csoportlétszám és
az un. tanítási együttható függvénye lesz. A reform célja
az optimális létszám ösztönzésére való törekvés. Több
kiegészítõ normatíva ami eddig automatikusan járt
ezután csak pályázati úton igényelhetõ. A pályázatok
benyújtásának pedig szigorú kritériumai vannak. Ezért
nagyon fontos hogyan áll össze egy intézményi
rendszer.
A lakosságnak is tudnia kell, hogy a legtöbb pénz a
társulások útján hívható le, illetve a pályázati

lehetõségek is itt a legkedvezõbbek. Még két lényeges
változás amit célszerû megemlíteni, az alapfokú
mûvészetoktatásban csak a minõsített intézmények
lesznek jogosultak normatívára. A gyógypedagógiai
nevelés-oktatás finanszírozása pedig jelentõsen
csökken.

- Mindig az a törekvés volt jelen Balmazújvárosban az
oktatás irányításában, hogy olyan intézmény-rendszer
mûködjön, amely nyitott, befogadó, toleráns és elõítélet-
mentes. Az óvodákban ezt nagyon egyszerû
megvalósítani. Az iskolákban ez már sokkal nehezebb,
de itt sem elsõsorban a gyermekközösségek miatt,
hanem a felnõttek szemlélete miatt, ami nem minden
esetben nevezhetõ elõítéletmentesnek. Itt is az a
törekvés, hogy olyan formában alakítsák ki az induló
osztályokat, hogy azok heterogén összetételüek
legyenek és arányos terhelést jelentsenek. Nagyon
nehéz egy optimális helyzetet kiépíteni, bár városunk
ebben is élen jár, hiszen a 2003/2004-es tanévtõl
valamennyi intézményünk bekapcsolódott a HEFOP
2.1.3 pályázatba, aminek lényege az integrált nevelés-
oktatás megvalósítása intézményeinkben. Ered-
ményként mutatható fel a városi deszegregációs
stratégia, melyet még a korábbi testület fogadott el, de a
jelenleg mûködõ testület is megerõsített.

- Bármilyen apró változtatás feszültséget generál, mert a
változásokban benne rejlenek az egyéni érdeksérelmek
is. Állások szûnnek meg /vezetõi, helyettesi,
munkaközösség-vezetõi stb. /kevesebb lesz a túlóra,
esetleg át kell menni egy másik intézménybe tanítani.
Ezeket a változtatásokat úgy kell végrehajtani, hogy
minél kevesebb sérelemmel járjanak, elsõsorban a
gyermek és a szülõk szempontjából. Mérlegelni kell a
szakmai érveket, lehetõséget kell adni a változással
érintetteknek a nyílt, õszinte, közvetlen kommuni-
kációra. Városunkban a Polgármester Úr felvállalta a
találkozókat valamennyi érintett intézmény alkalma-
zotti közösségével és a szülõkkel. Mivel magam is
részese voltam ezeknek a beszélgetéseknek tanúsít-
hatom, hogy korrekt módon zajlottak az egyeztetések. A
felszínre került félelmeket ott a helyszínen kezelni
lehetett. Nem lettek aláírásgyûjtések, tüntetések, de
miért is lettek volna? A gyermekek változatlanul
továbbra is a választott intézményekbe járnak, nagyobb
részt az eddigi pedagógusok tanítják õket, ugyanazzal a
pedagógiai programmal mennek tovább. Az értékek
nem vesznek el, hanem összeadódnak, de ezt úgy
gondolom a gyakorlat bizonyítani fogja. S még egy
nagyon fontos dolog, amit feltétlenül meg kell
említenem. Az átalakításoknál a jelenlegi munkaerõ
megtartása volt a cél.

arról

- Fõtanácsos asszony arra lennék kíváncsi, hogy a
reformok, hogyan érintik a helyi közoktatást, az
átszervezések után javul-e az oktatás helyzete, milyen
elõnyökrõl és hátrányokról beszélhetünk?

- Az iskoláskorú gyermekek létszámának csökkenése
országos jelenség, itt Balmazújvároson milyenek a
tendenciák, mi várható a jövõben? Milyen létszámokkal
indultak az intézmények?

- A gyermeklétszám csökkenése miatt sor került-e
pedagógus elbocsátásokra?

- Milyennek ítélhetõ az oktatás a továbbtanulás
szempontjából?

- Bemutatná röviden az intézmények humán
erõforrásait, gazdasági helyzetét, költségvetési
kondícióit, az oktatás tárgyi feltételeit, a taneszköz
ellátottságot, kezdve az óvodákkal?

- Hogyan változott 2007 szeptemberétõl a finanszírozási
rendszer?

- Balmazújváros intézményeiben tapasztalható-e
szegregáció, s ha igen, milyen problémákat okoz?

- Végül, de nem utolsósorban arról szeretném kérdezni,
hogyan fogadták a tanulók és a szülõk a változásokat,
milyenek a visszajelzések?

- Köszönöm a tájékoztatást.
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...tartja a mondás. Állítom, igaz ez a balmazújvárosi Napsugár Óvoda és a
lengyelországi, ³ancuti testvéróvoda családjaira is.

Augusztus közepén a Napsugár Óvodás gyerekek családjai (közöttük a mi
családunk is) vendégül láttunk lengyel óvodás gyerekeket családjukkal
együtt. Tudtuk, hogy az óvodáink leveleznek tapasztalatokat cserélnek,
egyszóval ápolják a kapcsolatot, de ilyen közelinek még sosem éreztük.
Izgatottan készülõdtünk mi, vendéglátó családok, hiszen nem tudtuk, vajon
milyen embereket fogadunk otthonunkba, felkészültünk-e kellõen a
fogadásukra, hogyan is tudunk majd kommunikálni egymással. Számtalan
ilyen és ehhez hasonló gondolat fogalmazódott meg bennünk, ám a
találkozás pillanata szertefoszlatta aggodalmunkat.

A családok és £ancut város polgármestere óvodánkba érkezésekor,
nagycsoportosaink népi gyermekdalokból és népi játékokból összeállított
mûsorral fogadták messzirõl jött vendégeinket. Szereplésük nagy tetszést
váltott ki a hallgatóságból, akik hatalmas tapssal fejezték ezt ki. Majd
megtekintették korszerû, ízléses óvodánkat, s végre eljött az ismerkedés
ideje. Aznap délután már a családi házakban folyt a program, a beszélgetés
(kézzel-lábbal), majd este a Kastélykerti Esték kínálta programokon is részt
vettünk.

Másnap a helyi termálfürdõ nyújtott kellemes perceket, ahol lengyelek-
magyarok felszabadultan élvezték az együtt töltött idõt. Este már lepirulva
indultunk útnak óvodánkba egy közös ismerkedési estre, ahol a magyar ízek
elõtt magyar tánccal ismerkedhettek barátaink. A Hímes néptánc együttes
(kik ezen a napon vették át a Balmazújváros Kultúrájáért díjat -gratulálunk
nekik-) fergeteges jó kedvet teremtett mûsorával és a táncházzal. Jó érzés
volt magyarnak lenni!

Nagyon hamar eltelt ez a néhány nap, sajnos búcsúznunk kellett. Utolsó
nap ugyanis, úton hazafelé a hortobágyi puszta világát, a Hídi vásárt, a
Kilenclyukú hidat tekinthették meg vendégeink.

Szívünkbe zártuk a £ancuti családokat ez alatt a röpke idõ alatt, címeket,
telefonszámokat cseréltünk, remélve a kapcsolat további ápolását, most
már családonként is.

Nagy feladat volt ez a vendéglátás, de elmondhatjuk, hogy gazdagabbak
lettünk, mert vannak új barátaink, akikre szívesen emlékszünk, és bármikor
újra vendégül látjuk õket!
Köszönjük óvodánk vezetõjének, Vezendi Andrásnénak, hogy
megszervezte és létrehozta ezt a felejthetetlen találkozást, köszönjük
dr.Tiba István polgármester úrnak támogatását, és Ewa Barczikowska
tolmácsnak a segítségét.

Gutiné Bana Judit - A Napsugár Óvoda vendéglátó családjai nevében

Lengyel-magyar két jó barát…Lengyel-magyar két jó barát…

Találkozó ötven év után

Felsõ sorban:

Középsõ sorban:

Tóth Erzsébet, Györfi Julianna, Bencsik Ilona, Mester
Ferenc, Szatmári Andor, Szilágyi József, Veres Ferenc, Király István
/tanár/, Tóth Zoltán, Bodnár József, Ferenczi István, Kiss János, Kecskés
Sándor, Kulcsár Sándor, Szarvas József

Pénzes Ilona, Kerekes Julianna, Béke Mária, Bodnár
Julianna, Kordás Sándor, Kecskés Imre, Pinczés Mária, Szabó Mária,
Juhász Julianna, Hegedûs Julianna, Számadó Anna, Béke Julianna, Fige
Erzsébet, Wéniger Katalin
Ülnek (balról –jobbra): Nádasdi Katalin, Csige Zsuzsanna, Dobi
Zsuzsanna, Dobi Erzsébet, Tar Jánosné /tanár/, Számadó Irén, Szlávik
Istvánné /tanár/, Géricz Mária, Bácsi Gizella, Prém Erzsébet

Az 1956-os forradalom évében voltak nyolcadik osztályosok a bánlaki
iskolában. Ötven évvel ezelõtt búcsúztak egymástól, tanáraiktól. Fél
évszázad eltelte után, augusztus 3-án a Hajdú – étteremben tartották az elsõ
osztálytalálkozót. Kegyelettel emlékeztek a nyolc elhunyt osztálytársukra
és az élõk sorából szintén eltávozott tanáraikra: Kalmár Zoltánra, Tar
Jánosra, Wolfinau Paulára. Eddigi életútjukról rendhagyó osztályfõnöki
órán számoltak be. Az általános iskola befejezése után kevesen tanultak
tovább szakmunkásképzõ iskolában, középiskolában. Legtöbben dolgozni
mentek. Õk felnõttként, esti tagozaton szereztek szakmunkás képesítést,
érettségi bizonyítványt. Mindannyian megállták a helyüket.
Gyermekeiknek boldog jövõt biztosítottak. Életüket már az unokákkal
töltött idõ ragyogja be. Öt év múlva újra találkoznak.

Király István

Babits Mihály gondolatainak jegyében szervezte
meg hagyományteremtõ szándékkal szeptember
8-án a balmazújvárosi Hagyományõrzõ Egyesület
és Népdalköre az elsõ újvárosi dalos találkozót.

Több mint 300fellépõ mutatta be dalait, táncait a Színházteremben, nem csak Hajdú –Bihar
megyébõl, de más megyékbõl is.Amatyó földrõl Tibolddarócról is eljöttek, kikkel évek óta jó
barátságban vagyunk.Anépdalkört elkísérte a polgármesterük is.Adalos találkozót Buglyóné
Varga Erzsike nótái zárták, aki tõsgyökeres újvárosi.Akik velünk töltötték ezt a délutánt, azok
élményekben gazdagon, jókedvvel tértek haza. Köszönjük a fellépõknek, a közönségnek,
hogy megtiszteltek bennünket és elfogadták a meghívásunkat, akik pedig otthon maradtak,
azok sajnálhatják.

Köszönjük szponzorainknak, segítõinknek a támogatást, hisz nélkülük ez a rendezvény nem
jöhetett volna létre. Egyesületünk jövõre újra meg kívánja rendezni a dalos találkozót,
reméljük, még több újvárosi lakost sikerül kimozdítanunk otthonából.

Rendezvényünk támogatói voltak: dr. Tiba István polgármester, Varga László
képviselõ, Kalmár Zoltán, a Városgazdálkodási Kht. ügyvezetõ igazgatója, Központi és Petõfi Sándor
Általános Iskola és Kollégium, Veres Péter Általános Mûvelõdési Központ, -Semsey Andor Múzeum
dolgozói, Radóczné Bálint Ildikó, Szegedi Lajos mezõgazdasági vállalkozó és felesége, Tar Gáz Kft.,
Radócz József vállalkozó és felesége, Szendi Vasudvar, Demeter Pál vállalkozó, Szabó Sándor vállalkozó,
Kállai Erika vállalkozó, Molnár János vállalkozó, Berecz László vállalkozó, Nagy Ágnes vállalkozó.

Török Andrásné - a Hagyományõrzõ Egyesület elnöke

DALOS TALÁLKOZÓ„Mindenik embernek a lelkében dal van,
És a saját lelkét hallja minden dalban.
És akinek szép a lelkében az ének
Az hallja a mások énekét is szépnek.”

A debreceni Szabad Szó 1946-ik február 11-i száma részleteket közölt Veres Péternek a
debreceniArany Bika nagytermében (ma Bartók terem) elhangzott beszédébõl.Az értelmiség
szerepérõl ezeket mondta: „az értelmiségnek pedig az legyen ebben a demokráciában a
feladata, hogy egységbe foglalja, szellemi egységbe az országot. Ne fölötte igyekezzék
elhelyezkedni a népnek, hanem benne. Az értelmiség feladta a szolgálat. Szolgáljon az
értelmiség az örökké való Istennek és szolgáljon a másik örökkévalónak, a népnek, mert ez a
szolgálat tisztesség, becsület, felelõsségvállalás. Ezt értjük mi demokrácia alatt”. A február
10-i gyûlésen a békeszerzõdés elõkészítésével kapcsolatban is elmondta gondolatait. „Lesz-e
jó békénk nem biztos. Mi azonban lemondani a magyarság néprajzi egységérõl nem akarunk.
Elviseljük, de igazságosnak csak az igazságos békét ismerjük el. Szeretnénk a nagyhatalmak
jelentéseit komolyan venni. Akár keletre, akár nyugatra fordulunk, mindenütt azt halljuk: az
ország addig terjedjen, ameddig a nép. Ha pedig valahol kisebbségben marad a magyarság,
annak a részére ugyanazokat a jogokat kérjük, amelyeket mi is biztosítunk
kisebbségeinknek.”

1946. március 5-én a Magyar Kommunista Párt kezdeményezésére megalakult a
Baloldali Blokk. Ehhez a baloldali szövetséghez csatlakozott a Nemzeti Parasztpárt is. Veres
Péter kiállt a baloldali blokk politikája mellett, mert a földreform megvédésének elszánt
szándékát látta benne.

Ebben az évben heves harcok folytak a parasztpártban a kommunistákhoz közel álló
Erdei Ferenc és Darvas József köréhez tartozó baloldali, valamint a Kovács Imre és Farkas
Ferenc irányvonalát követõ jobboldali vezetõk között. A párton belüli vitát és a politikai
irányvonalat végsõ soron a párt vitathatatlanul legnépszerûbb vezetõjének, a pártelnök Veres
Péternek és a mellette felsorakozott vezetõségi tagoknak az állásfoglalása dönthette volna el.
Az 1947. február 25-én tartott választmányi ülésen az Erdei Ferencék csoportja gyõzött. Hét
tagú végrehajtó bizottságot hoztak létre, melynek tagjai: Veres Péter, Erdei Ferenc, Darvas
József, Farkas Ferenc, Nánási László, Szabó Pál és a balmazújvárosi Gém Ferenc.

Még ebben az évben Veres Péter a kormány tagja lett. Május 31-én kinevezték építési és
közmunkaügyi miniszternek. Az 1947. augusztus 31-én tartott rossz emlékû „kék cédulás”
választás után pedig a Honvédelmi Minisztérium élére került. Hogyan lett Dinnyés Lajos
kormányának tagja? Errõl az 1969-ben megjelent „Õszi változatok” címû önéletrajzi
történeteket tartalmazó könyvében írt. Koalíciós szükségszerûségbõl vállalta el a honvédelmi
tárca vezetését. Ettõl kezdve a vicclapok (Ludas Matyi, Szabad Száj) gúnyosan eltúlzó
torzképeket közöltek róla. A Nemzeti Parasztpárt 1947-ben idõszerû kérdéseket tartalmazó
füzeteket adott ki, melynek szerzõje Veres Péter volt. A “Szabad parasztság szabad termelés”
címû brosúrában fejti ki, hogy milyen termelést, milyen gazdálkodási formát szeretne a
magyar földön. „A magyar kisparaszt ragaszkodik az egyéni gazdálkodáshoz és a szabad
termeléshez. A szabad gazdálkodás mellett is tud a paraszt annyi mindent, szépet és jót,
élelmiszert és minden egyebet termelni, hogy nem csak a parasztnak, hanem a többi
dolgozónak is bõségesen elege lesz” - írta. A szabad egyéni termelés mellett a szövetkezeti
hitelellátást, a szövetkezeti értékesítést és a munkának és javaknak mentõl igazságosabb
elosztását tartotta a magyar jövõ útjának. Hangsúlyozta, hogy a szabadon termelõ kis
parasztság egész gazdasági forgalma a szövetkezetekben vezetõdik le, de ezek a
szövetkezetek nem kolhozok.

Minisztersége szabad idejében írta „Aparaszti jövendõ” címû könyvét.Az 1948. évi nyár
eleji könyvhét slágere volt ez a könyv. Mi volt a célja a nem mindennapi vitát kiváltó mûvel?
„Célom az, hogy együtt hordozzuk és vitassuk a paraszti jövendõ gondját. Ebben a jövõben a
magyar nép sorsa rejtõzik. Mindenki segítsen formálni ezt a sorsot a történelem és a kor
útmutatása szerint. Amit õseink 100 évvel ezelõtt kezdtek, folytassuk és fejezzük be
becsülettel: építsünk új országot és szülessen újjá a nemzet.” - írta azAjánlásban.

A könyv megjelenése után sor került a két munkáspárt egyesülésére. A paraszti jövendõ
alkalmat adott arra, hogy az egyesülés után a hatalom kizárólagos birtoklására törõ Magyar
Dolgozók Pártja vezetõi élükön Rákosi Mátyással, Veres Pétert lejárassák és kikapcsolják a
politikai életbõl.Az író és politikus a támadások kereszttûzébe került.

Veres Pétert a belügyi szervek már 1945-ben figyelték, minisztersége idején pedig ÁVH
merényleteket kíséreltek ellene. Errõl részletesen írt Veres István az „Apám mellett, Apám
helyett” címû könyvében. A megfigyelés és merénylet közvetlen érintettje a balmazújvárosi
Steinberger Herman és Steinberger Dezsõ (Dezsõ Solti Dezsõ néven az olasz Internacionále
labdarugó csapat világszerte ismert menedzsere lett) voltak, akiket az író megfigyelésére,
provokálására, a nyomozók tájékoztatására kényszerítettek. Az írót tisztelõ testvérek
szabadsága veszélyben forgott, mégsem vállalkoztak a mocskos cselekedetre.

Veres Péter 1948-ban, a merényleteket követõen megírta lemondó levelét, és
személyesen adta át Dinnyés Lajos miniszterelnöknek.

Király István

HÍRES-NEVES FÖLDINK: VERES PÉTER - A POLITIKUS
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HÍRDETÉS

Digitális képkidolgozást is vállalok!

Balmazújváros, Debreceni u. 17.Borza Fotó

Augusztus 4-én reggel a Sellõ Horgászegyesület tagjai aggódva figyelték a felhõs eget.
Megengedi-e a természet, hogy az erre a napra tervezett program megvalósuljon?

A felhõk nem vonultak el, ott maradtak a Sziki-tó fölött, de megsajnálták a horgászokat. Egy
csepp sem esett.Anap fõ eseménye: a halászlét és egyéb halételt fõzõ verseny megindulhatott.

A szervezõk kiosztották a 17 induló csapatnak a szép kötényeket, fakanalakat és a 3kg halat.
Azért kell csapatokról beszélni, mert minden versenyzõnek segített valaki: házastárs, testvér,
barát, gyermek vagy unoka. Indulhatott a verseny. A recept a legtöbb helyen így kezdõdött: végy
egy kupica pálinkát, vagy egy fél pohár bort! Többet nem, mert az már veszélyeztette volna a
tökéletes mûveletet. Nagyon jó hangulatban telt az idõ. Akadtak ügyes és bátor fiatalasszonyok,
akik bográcsban fõzték a nokedlit a harcsapaprikáshoz.

A szép terítés és tálalás után nehéz dolga volt az igazán szakértõ zsûrinek. Legszívesebben
mindenkit díjaztak volna.
Azsûri tagjai:
· Cseri Géza (Nagy múltú halász, szakember, több halfõzõ verseny zsûrijének tagja.)
· Dr. Tiba István (Balmazújváros Polgármestere)
· Dr. Veres Ferenc (H. B. M. Horgászszervezetek Szövetségének ügyvezetõ elnöke)
· Kántor Péter (Balmazújváros Rendõrkapitánya)
· Pintye Tamás (Hortobágyi Halgazdaság Rt. Virágoskúti Tóegységének vezetõje)
· Tar János (Hortobágyi Nemzetipark Igazgatósága - õrkerületi vezetõ)
Kik lettek a gyõztesek?

Halászlé: I. Nagy Gyula Halétel: I. Fótos Imre
II. Demeter Pál II. Pál János
III.Hüse Imre és Kapitány József III.Nagy Gyula

A zsûri elnöke hangsúlyozta, hogy ritkán lát ilyen kellemes, családias hangulatú eseményt. A
magyarázat pedig egyszerû. A horgászok jókedvû, békés természetû, társaikat tisztelõ emberek,
hiszen a természet közelségében élnek.

Végh Istvánné

2007. szeptember 17-én 11 órakor ünnepi eseménynek lehettünk részesei. Mi volt ez az
ünnepi alkalom? Milyen eskütétel zajlott ekkor? Milyen esemény lehet az, ami a Sándor-
palotában történt? - fogalmazódnak meg a kérdések a cím olvasásakor.

A speciális olimpia 12. nyári világjátékára kerül sor Kínában 2007. október 2-tõl október 11-
ig. A rangos esemény színhelye Sanghaj lesz. Az olimpiára 170 országból 7.000 versenyzõt,
3.000 edzõt és kísérõt, 40.000 önkéntes segítõt, 20.000 családtagot, valamint a média
képviseletében 2.000 újságírót várnak, akik mellett még érdeklõdõk ezrei érkeznek Kínába.
Az olimpián 21 hivatalos sportágban 33 különbözõ versenyhelyszínen mérkõznek majd a
sportolók, és 4 bemutató sportág is bekerült az olimpia programjába.

A Magyar Speciális Olimpiai Szövetség, melynek intézményünk a Balmazújváros-Nagyháti
Értelmi Fogyatékosok Rehabilitációs Intézete is tagja, az elmúlt évek eredményeinek
köszönhetõen nagy létszámú kvótát kapott. Magyarországot 11 sportágban 68 olimpikon
képviselheti asztalitenisz, atlétika, erõemelés, görkorcsolya, judo kerékpár, kosárlabda,
labdarúgás, tollaslabda, torna és úszás sportágakban.

Az olimpiára utazó 4 asztaliteniszezõbõl Patai Lajos, a 6 atlétából Veres Marianna és Pelbáth
Gyula intézményünk sportolói, akik az elõzõ években nyújtott sportszerû versenyeiknek és
eredményes szerepléseiknek köszönhetõen kerültek beválogatásra az olimpiai csapatba.

A XII. Nyári Speciális Olimpiára utazó válogatott eskütételére került sor 2007. szeptember
17-én 11 órai kezdettel a Köztársasági Elnöki Hivatal, Sándor-palotájában.

Gaál Zsolt szintén intézményünk lakója verssel köszöntötte a résztvevõket, ezt követõen
pedig az esküt tevõket Sólyom László köztársasági elnök köszöntötte. Ünnepi köszöntõjében
kiemelte, hogy valamennyi sportoló számára sportpályafutása legkiemelkedõbb eseménye az
Olimpia. Ez a versenyek versenye. A kiutazó olimpikonok nemcsak a versenytársaik elõtt
tanúsították a selejtezõk során, hogy õk a legügyesebbek, de maguknak is bizonyítottak. Ezt
fejezi ki az Olimpia jelmondata is: Tudom, hogy képes vagyok rá…

Sólyom László köztársasági elnök köszöntõjét követõen a Magyarországot képviselõ 68
sportoló ünnepélyes eskütételére került sor, melyet fotózás követett.

Azt gondolom, büszkék lehetünk arra, hogy szûkebb hazánkból Balmazújvárosról 3 fiatal is
részt vehet ezen az olimpián.

Köszönöm kitartó munkájukat a sportolóknak és munkatársaimnak is, hisz csak így
összefogva, egymást segítve, erõsítve érhetünk el eredményeket. Ezek az eredmények pedig
szakmai munkánk értékelését is jelentik.

Kívánom, hogy lakóink Magyarország, benne Balmazújváros jó hírnevét is öregbítsék, s
minden igyekezetükkel azon legyenek, hogy gyõzzenek, de ha mégsem gyõzhetnek,
küzdjenek bátran.

Dobos Sándorné igazgató - A Magyar Speciális Olimpia Országos Bizottságának tagja

Debrecenben augusztus 24-27-e között zajlott a XI. Eötvös
Nemzetközi Röplabda Kupa, amely Kelet-Európa legnagyobb
utánpótlás-versenye. Az évek során eddig húsz ország több tucat
együttese szerepelt a kis iskolai csapatoktól az országos
válogatottakig. A Veres Péter Gimnázium, Szakközépiskola és
Szakképzõ lánycsapata már harmadik alkalommal mérte össze
tudását a nívós nemzetközi mezõnyben, az idén elõször pedig a
csoportmérkõzések egyik helyszíne az iskola tornaterme volt.
Lugosi Zoltán testnevelõ tanár urat, a csapat edzõjét kérdeztem a
kupa elõzményeirõl, történéseirõl.
- Honnan jött az ötlet, hogy városunk legyen az egyik helyszíne a
kupának?

- Tanár úr, hogyan készültek a versenyre és milyen eredményt ért el a
csapat?

- Miért gondolta fontosnak Tanár úr ilyen köztudottan nehéz, szûkös
anyagi lehetõségek között egy ilyen sok fáradtságot, munkát,
felkészülést igénylõ versenyen való szereplést, és hogyan térül meg ez a
sok befektetett energia?

- Végezetül kérem, mutassa be a csapatot!

- Tavasszal volt egy rajzkiállítás a Mûvelõdési Központban, ahol a
megnyitón találkozott a kupa fõszervezõje, SzombathyAndrás, a Hajdú-
Bihar Megyei Röplabda Szövetség elnöke és Dr. Tiba István
polgármester. Itt jött létre az a megállapodás, melynek eredményeként
Balmazújváros Önkormányzata támogatóként kapcsolódott be a
bajnokság megrendezésébe. A város vendégszeretetét élvezte három
külföldi csapat: a lengyel UKS. Mosir Jaslo városából, a szlovák
Osemroène Gymnázium Kassáról, és a román Liceum „Onisofor Ghibu”
Nagyváradról. Az iskola pedig azt vállalta, hogy a nemzetközi
követelményeknek megfelelõen alkalmassá teszi a tornatermet a
mérkõzések lebonyolítására. Ez azt jelentette, hogy szabvány röplabda-
hálót és állványt kellett beszereznünk, meg kellett oldanunk a
tartószerkezet padlóba építését, szükséges volt a pálya újrafestése és öt
darab versenylabdát is vásárolnunk kellett. Ez mintegy 200. 000 - forint
költséget jelentett az iskolának.

- A felkészülést már a nyári szünet elején megkezdtük. Heti
rendszerességgel voltak erõnléti és taktikai edzések, de a csapat újoncait
lelkileg is fel kellett készíteni erre a komoly megmérettetésre. A lengyel
Mosir Jaslo – õk lettek az idei bajnokok – és a román Ghibu után
harmadik helyen végeztünk a csoportban, így a második nap a román
Bihorul Oradea csapatával mérkõztünk meg. Velük szemben két szoros
játszmában gyõztünk, majd a kilencedik helyért játszottunk a debreceni
Eötvös DSE csapatával. Sajnos ezt a mérkõzést elveszítettük, így a
tizenhat csapatból a tizedik helyen végeztünk. Azt gondolom, ebben a
nemzetközi mezõnyben, ahol több ország válogatottai is szerepeltek, ez
az eredmény jó teljesítmény egy iskolai csapattól.

- Pedagógusként, testnevelõként a sportot nagyon fontos dolognak
tartom az ifjúság nevelésében. A sport az a tevékenység, amelyben a
gyerekek észrevétlenül, játékosan megtanulják a küzdeni akarást, a
kitartást és a fegyelmezettséget. Bár a kötelezõ óraszámon felüli
szakköri tevékenységeinkért egyre kevesebb juttatást kapunk, mégis
minden lehetõséget meg kell ragadnunk, ami a fiatalok „sport
függõségét” elõsegíti. Ezért is örülök, hogy Polgármester úr támogatta a
tornát. Ezen túlmenõen pedig a kupa olyan médiafigyelmet kapott,
amelynek pozitív hatása mind iskolai, mind városi szinten érezhetõ.
Szerepeltünk a Sport 1, a Duna Tv, a Debrecen Tv mûsoraiban, és
természetesen a helyi Tv adásaiban. Többször több helyen jelent meg a
város és a csapat az írott sajtóban is, ami mindig kiváló lehetõség arra,
hogy felfigyeljenek településünkre.

Lugosi Zoltán edzõ, Szakács Réka, Szabó Andrea,
Pénzes Tímea

Pénzes Gabriella, Lugosi Marianna, Kovács Ágnes,
Puzsár Nóra, Veres Csilla.

Álló sor balról:

Ülõ sor balról:

Vargáné Dobi Zsuzsa
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Opel Olympia Autóház

4002 Debrecen, Mikepércsi u. 79
Tel: 52/525-777 Fax: 52/525-778

E-mail: ertekesites@opelolympia.hu

Opel KLASSZ Autóház

4031 Debrecen, Balmazújvárosi u. 6/a
Tel: 52/417-000 Fax: 52/523-910

E-mail: ertekesites@opelklassz.hu

Klasszikus név, klasszikus stílus.
Ezt, a már sokat bizonyított és méltán népszerû modellt, most valóban kedvezõ áron, a piac egyik legjobb ár-érték arányával

tudja megvásárolni.

Felszereltség: ABS, vezetõ és utas oldali légzsák, szervókormány,
háromfunkciós kijelzõ15” keréktárcsák, immobiliser, stb.

Felszereltség: ABS, légkondicionáló berendezés, vezetõ és utas oldali légzsák, szervókormány, központi zár, elektromos
ablakemelõk, elektromosan állítható és fûthetõ tükrök, állítható magasságú vezetõ ülés, állítható kormányoszlop, CD rádió, stb.

Élvezze az újfajta vezetési élményt.
Ha Ön egy egyedi megjelenésû, markáns vonalvezetésû, tökéletesen használható gépkocsit kíván

az új Opel Astra H lehet az Ön partnere

Felszereltség: ABS, légkondicionáló, vezetõ –utas-oldali- légzsákok, központi zár,
Elektromos ablakemelõk, szervókormány, CD rádió, bõrkormány, rádió kormányról

vezérelve, ködlámpa, állítható kormány és ülés magasság,

Mozgáskorlátozott utalványt beszámítunk!
Amennyiben ajánlatunk elnyerte tetszését a lehetõségekkel és feltételekkel kapcsolatban kérem a fenti elérhetõségünk valamelyikén keresse értékesítõ kollégáinkat.

Astra Classic II már 2.399.000,-Ft-tól!

Astra Classic II Optima már 2.649.000,-Ft -tól!

Astra H Essentia 1.4 16V már 3.349.000,-Ft -tól!

Érdeklõdjön: OPEL Olympia és OPEL KLASSZ autóházainkban.

Könyvtárak összefogásaKönyvtárak összefogása

Molnárné Nemes Margit

a társadalomérta társadalomért

2007. október 18-án (csütörtök) 14.30 órakor a Veres Péter ÁMK pódium termében.

MAG elõadás a Veres Péter ÁMK pódum termében
2007. október 24. 18 óra Sólyomfi Nagy Zoltán: Táltosok üzenete a mai kornak
Belépõ: 400 Ft

Véradás : 2007. október 25. (csütörtök) 9-16.30
2007. november 23. (péntek) 9-16.30

Helyszín: Debreceni u. 12.

MAG elõadás a Veres Péter ÁMK pódum termében
2007. október 10.Szakács Gábor - Friedrich Klára elõadása Belépõ: 400 Ft

2007. október 1. (hétfõ) 18 óra:
A ZENEI VILÁGNAP tiszteletére hangverseny a zeneiskola mûvésztanárainak
közremûködésével a Veres Péter ÁMK pódum termében. Belépés díjtalan.

2007. október 23. (kedd) Nemzeti Ünnepünk alkalmából ünnepi megemlékezésre kerül
sor a Veres Péter ÁMK színháztermében 10 órától, majd ezt követõen koszorúzás a
református templom kertjében elhelyezett kopjafánál.

Egy kiállítás, mely a globális éghajlatváltozás okaira,
öszefüggéseire, tényeire, következményeire és a
cselekvési lehetõségekre világít rá.

A kiállítás tekinthetõ meg a Veres Péter ÁMK kiállító termében.

A megnyitó idõpontja: 2007. október 18. (csütörtök) 14 óra

2007. október 18-26-ig

Klí védelmet!MA

2007. október 6. (szombat)
SZÜRETI FELVONULÁS ÉS BÁL a Himes Néptáncegyüttes szervezésésben.
A felvonulás 16 órakor indul a Veres Péter ÁMK elõl. A bál helyszíne: Koroknai farm

Gyermekszínházi elõadás 2007. október 26-án 10 órától a budapesti
TÉRSZÍNHÁZ elõadásában az ARANYSZÕRÛ BÁRÁNY címû mesejátékot láthatják
az óvodások és kisiskolások.
Helyszín: Veres Péter ÁMK - színházterem Belépõ: 400 Ft.

2007.október 11. (csütörtök) 16.30 óra
Író-olvasó találkozó a Lengyel Menyhért Városi Könyvtárban
Vendég: VÁMOS MIKLÓS

2007. október 13. (szombat) 18 óra
A Himes Néptáncegyüttes JUBILEUMI MÛSORA a Veres Péter ÁMK színháztermében.

Az Informatikai és Könyvtári Szövetség szervezésében, a
Nemzeti Kulturális Alap támogatásával 2007 õszén ismét sor
kerül a „Könyvtárak összefogása a társadalomért” országos
rendezvénysorozatra.
Az idei programok a „Nagy Olvashow” keretében kerülnek
megrendezésre október 2-12 között. A különbözõ
korosztályok számára készülõ olvasásnépszerûsítõ
programokhoz városunk könyvtára is csatlakozik. A központi
helyszín a nemrég átadott Méliusz Juhász Péter Megyei
Könyvtár és Információs Központban lesz, Debrecenben. Itt a
könyvtárba járó tagok közül 2 (Felhõsi és Barna) család
képviseli városunkat egy olyan családi vetélkedõn, ahol a
sokat olvasó családok mérik össze tudásukat, jártasságukat a
könyvek birodalmáról.

A helyi rendezvényekre
on várjuk vendégeinket:
az olvasók minden szolgáltatást igénybe vehetnek,

a mindenkori könyvtárhasználati szabályzat feltételei mellett.
a Gyermek könyvtárban Nagy Dániel

könyvillusztrátor csoportos foglalkozás keretében tart
bemutatót.Arésztvevõ gyerekek egy mesét illusztrálnak.
a Felnõtt könyvtárban amatõr tollforgatók (akik a felhívásra
jelentkeztek) rövid felolvasással mutatják be mûveiket, s
önmagukat.

Kézmûves foglalkozás - könyvkötés fiataloknak.
„Legek találkozója”: beszélgetés a legrégebbi, legidõsebb és
legtöbbet olvasó könyvtári tagokkal.

A fenti programokkal reméljük felkeltjük az érdeklõdését
azoknak az olvasóknak, használóknak is, akik ritkábban
látogatják könyvtárunkat, szabadidejükbõl kevesebbet
áldoznak olvasásra. A tavalyi év a „Nagy Könyv” jegyében
telt, most az elért eredményeket kellene szinten tartani, sõt az
olvasási igény iránti érdeklõdés felkeltésével emelni.
Könyvtárunk is igyekszik szem elõtt tartani az országos
felhívás célját, reméljük, hogy a rendezvények bevezetik a
következõ évek európai uniós olvasási programját, a „Nyisd ki
a könyvet”. Mindenkit szeretettel várunk a Lengyel Menyhért
Városi Könyvtárban.

-
2007. október 7-én a „Könyves

Vasárnap”
9 -14 óráig:

10 órától:

14órától:
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NEMESVAKOLAT AKCIÓ TOVÁBBI KÍNÁLATUNK
Supralux Portal mix mûgyantás vakolat
- Rendkívül könnyen felhordható
- Hosszú belejavítási idõ
- Algásodás elleni védelem
- Rugalmas, víztaszító, koszlepergetõ
- Magas minõség, alacsony ár
- Helyszíni számítógépes színkeveréssel
- Ingyen házhozszállítás Balmazújváros

területén

- Üvegszövetháló
- Polisztirol ragasztótapasz
- Homlokzat festékek

helyszíni kikeveréssel,
akár intenzív színekben is

- Beltéri színes falfestékek
nagy választékban

- Díszlécek, rozetták készletrõl
- Csemperagasztók, fugázó anyagok

KER KFTKER KFT

Szakirányú kiszolgálással várjuk kedves vásárlóinkat!

Telefon: 52/240-339

Cím: Balmazújváros, Veres P. u. 7. sz. A HÁTSÓ ÜZLETSORON.
Nyitva tartás: H-P: 7 - 17 -ig, Sz: 7 - 12 -ig00 00 00 00

Aqua-ker
VÍZ-GÁZ-FÛTÉS-KLÍMA ÁRUHÁZ

Balmazújváros, Debreceni u. 97. Telefon/fax: 0652/240-285
e-mail: postmaster@epgazkft.t-online.hu

Válasszon minõséget, válasszon minket!

PVC-k 30%
engedménnyel

amíg a készlet tart!

PVC-k 30%
engedménnyel

amíg a készlet tart!

Az új helyen nagy áruválasztékkal
várjuk kedves vásárlóinkat.

Az új helyen nagy áruválasztékkal
várjuk kedves vásárlóinkat.

ÉRTESÍTJÜK VÁSÁRLÓINKAT
hogy a

ÉRTESÍTJÜK VÁSÁRLÓINKAT
hogy a

VEGYI-HÁZTARTÁSI Boltunk
Balmazújváros, Kossuth tér 1. sz. alól a

VEGYI-HÁZTARTÁSI Boltunk
Balmazújváros, Kossuth tér 1. sz. alól a

Veres Péter u. 5. sz. alá költözöttVeres Péter u. 5. sz. alá költözött

OCO
B a l m a z ú j v á r o sZRT

BALMAZ-
K
eresse emblémánkat!K
eresse emblémánkat!

Önhöz a legközelebb!Önhöz a legközelebb!

JUBILEUMI MÛSOR
2007. október 13-án, 18 óra.

Kikerics Néptánccsoport
Kishimes Néptánccsoport
Katrinca Néptánccsoport

Pipás zenekar

Közremûködnek:

Helyszín:
Veres Péter ÁMK színházterem

Szeretettel vár mindenkit
a Himes Néptáncegyüttes

NEPTANCEGYÜTTES

T E K E R C S E L É S

Elektromos, kézi

szerszámgépek, villany

motorok felújítása javítása.

Telefon:52/377-563

Mobil:30/3584-635

B.újváros, Damjanich u. 27.

Várunk minden kedves vendéget,
aki

új könyvének bemutatóján.

Az címû
könyve körülbelül október 1-jén
jelenik meg, melynek alkalmából
könyvtárunk az elsõk között láthatja
vendégül a szerzõt.

2007. október 11-én 16.30 órakor
szeretne részt venni
VÁMOS MIKLÓS

„Utazások Erotikában”

A LENGYEL MENYHÉRT
VÁROSI KÖNYVTÁRBAN

A HIMES

10EVES
,

,

,

ÍRÓ-OLVASÓ TALÁLKOZÓ

SPA Méregtelenítõ és fiatalító

Feltûnt Önnek, hogy környezetében egyre több magas vérnyomásos, szív-,
gyomor-, tüdõ-, izületi-, gerinc-, cukor-, immun-, máj-, epe-,

vese-, bõr-, emésztõszervi betegséggel, túlsúllyal, alkohol-,drog- és
nikotin-függõséggel küzdõ ember él?

Lábfürdõn keresztül
a test méregtelenítése!

Silling Péterné Balmazújváros, Veres Péter u. 29. Telefon: 30/-266-0020

A K C I Ó !
Egy kezelés 1.000 Ft.

Értékesítés:
1 db vásárlása esetén: 62.000 Ft/db
2 db vásárlása esetén: 50.000 Ft/db


